



Ahli Parlimen ASEAN mengecam penggantungan Parlimen yang baru di Malaysia

Anggota parlimen Asia Tenggara telah meluahkan rasa bimbang tentang penggantungan Parlimen di Malaysia setelah berbulan-bulan kerajaan tidak bersidang. Di tengah-tengah laporan petang semalam bahawa beberapa Ahli Parlimen kerajaan telah menarik sokongan mereka kepada kerajaan, anggota Parlimen ASEAN untuk Hak Asasi Manusia (APHR) mengulangi gesaan mereka kepada Perdana Menteri Muhyiddin Yassin untuk mengadakan parlimen untuk sesi penuh secepat mungkin.

"Pemandangan puluhan anggota parlimen pembangkang dihalang memasuki parlimen oleh polis FRU seharusnya memalukan pentadbiran Perdana Menteri Muhyiddin, yang bukannya memberikan kepemimpinan ketika sangat diperlukan, telah tersembunyi di sebalik pandemik sehingga dapat mempertahankan kekuasaan semakin rapuh," kata Mu Sochua, seorang Anggota Lembaga APHR dan bekas Anggota Parlimen (MP) di Kemboja.

"Perkembangan semalam menunjukkan lebih lanjut pentingnya parlimen bersidang kembali secepat mungkin untuk memeriksa secara efektif setiap keputusan yang bergerak maju dan memulihkan demokrasi berparlimen di Malaysia," dia menambah.

Parlimen di Malaysia ditangguhkan sejak Januari, ketika kerajaan mengumumkan keadaan darurat, dengan menyebut coronavirus sebagai ancaman bagi keamanan negara itu. Ia dibuka semula pada 26 Julai tetapi persidangan khas selama lima hari hanya untuk memberi penerangan kepada anggota parlimen mengenai wabak tersebut dan perbincangan dilarang. Mesyuarat khas parlimen dijadualkan berlangsung pada 2 Ogos, tetapi ditangguhkan sehingga kemudian, setelah kes COVID-19 dilaporkan dikesan di parlimen.

Namun, puluhan anggota parlimen pembangkang bersidang di pusat Kuala Lumpur, membuat keputusan untuk berkumpul untuk sesi di Dewan Rakyat (Dewan Bawah) yang berdekatan, tetapi dihalang masuk oleh Unit Simpanan Persekutuan (FRU), yang biasanya dihantar untuk menangani rusuhan. Kumpulan Ahli Parlimen itu dibubarkan secara damai, tetapi kemudian dilaporkan bahawa anggota parlimen yang hadir akan dipanggil untuk disoal siasat oleh polis.

"Walaupun kerajaan kadang-kadang harus mengambil langkah luar biasa untuk menangani keadaan darurat kesehatan seperti COVID-19, ketika keputusan yang sangat penting diambil untuk negara dan dengan akibat drastik terhadap hak asasi manusia, sangat penting bagi parlimen untuk berfungsi dengan berkesan, untuk memastikan ketelusan dan keberterangjawaban," kata Mu Sochua APHR.

"Anggota parlimen juga tidak harus menghadapi proses penghakiman kerana hanya berusaha melakukan tugas mereka sebagai wakil rakyat, dan melakukan protes secara damai," tambahnya.



Latar belakang

Malaysia telah menghadapi pergolakan politik dalam satu setengah tahun terakhir. Pada bulan Mac 2020 Perdana Menteri Muhyiddin Yassin muncul sebagai pemimpin gabungan dengan majoriti hanya beberapa Ahli Parlimen setelah mantan Perdana Menteri Mahathir Mohamed mengundurkan diri. Situasi tersebut menyebabkan tuntutan agar undi tidak percaya terhadap Perdana Menteri Muhyiddin, serta spekulasi bahwa pemilihan cepat dapat berlangsung. Awal tahun ini, beberapa Ahli Parlimen menarik sokongan mereka kepada Perdana Menteri, dilaporkan mengancam majoriti tipis Perdana Menteri di parlimen.